
 

1 
 

Toespraak Voorzitter 

2 september 2024  

 

 

 

Bezuidenhoutseweg 67 | 2594 AC Den Haag | Postbus 20018 | 2500 EA Den Haag 

Stafdienst Communicatie | T 070 318 30 03 | E Persvoorlichting@tweedekamer.nl | www.tweedekamer.nl 

  

  

 

Goedemiddag, 

 

Ik heet u van harte welkom in de Tweede 

Kamer.  

Het is iets later dan had gemoeten, maar toch 

bent u hier aanwezig voor een bijzonder 

moment.  

 

Vanwege uw eerdere vertrek – voor de geplande 

Europese verkiezingen - stond u niet bij het 

lijstje van uw vertrekkende oud-collega’s.  

 

Het is misschien een beetje gek dat u hier 

vandaag dus alsnog alleen staat, maar gelukkig 

bent u omringd door uw familie en vrienden en 

een aantal collega’s van het CDA. Wij maken er 

graag een extra bijzonder moment van. Waarbij 
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ik u mag trakteren op lovende woorden over uw 

inzet als volksvertegenwoordiger.  

 

Beste Esther, 

 

Als er iemand bekend is in het Brusselse dan ben 

jij dat. Sinds 2007 ben jij lid van het Europees 

Parlement en vorig jaar heb jij al tussentijds 

afscheid genomen. De afgelopen 17 jaar heb jij 

je met hart en ziel ingezet voor Europa als lid 

van de Europese Volkspartij.  

 

Maar eigenlijk ben jij nog veel langer werkzaam 

in Brussel. Want jij begon je loopbaan als 

beleidsmedewerker van de CDA delegatie in het 

Europees Parlement in 1999. Zo heb jij de fijne 

kneepjes van het vak van een van jouw 

voorgangers geleerd, Albert Jan Maat.  

 

Toen jij begon in 2007 als Europarlementariër 

kreeg je er niet alleen op werkgebied een 
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verantwoordelijkheid bij, maar ook in je 

privésfeer. Want in 2010 werd jouw zoontje 

Lucas geboren. Normaal gesproken krijgt je dan 

zwangerschapsverlof, maar niet als je 

Europarlementariër bent. En daar weet jij alles 

van, want je was genoodzaakt je zoontje mee te 

nemen naar kantoor. Het toont je 

doorzettingsvermogen, maar ook de 

onvoorwaardelijke liefde voor je kind. En dat is 

ook hoe er naar je gekeken wordt. Je bent een 

goede collega, strategisch slim en een keiharde 

werker. Je laat je niet zomaar uit het veld slaan.  

 

Je staat bekend om je ambitie en je wordt 

omschreven als zeer inhoudelijk gedreven.  

Dat maakte dat je in 2014 voorafgaand aan de 

verkiezingen het opnam tegen Wim van der 

Camp om leider te worden van de CDA-

delegatie. Dat deed je met veel plezier en 

daadkracht. Want je had een goed verhaal voor 

een sterk Europa. Zo wist je Wim te verslaan. En 
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als kers op de taart werd je vervolgens gekozen 

als een van de vicevoorzitters van de Europese 

Volkspartij.  

 

De afgelopen 17 jaar heb jij enorm veel werk 

verzet als lid van het Europees Parlement. 

Volgens mij zijn er weinig commissies waar je 

geen lid van bent geweest. Je Europese kennis 

gaat velen de pet te boven. Van vrouwenrechten 

tot landbouw en van de Economische en 

Monetaire Unie tot klimaat.  

 

Je werkte onder andere mee aan het 

verminderen van de CO2-uitstoot door de 

industrie. Je werkte aan een gezondere 

bankensector en het aanpakken van 

belastingontduiking. Maar ook heb jij in 2013 

van het Europees Parlement de opdracht 

gekregen om de vele voedselfraudes in Europa 

onder de loep te nemen. Een bekend incident 

ging over paardenvlees dat jarenlang werd 
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verwerkt als het duurdere rundvlees. Ook had je 

een groot aandeel in 2022 bij de totstandkoming 

van het EU-klimaatwetgevingspakket.  

 

De afgelopen jaren ging jij als 

Europarlementariër de boer op voor een Europa 

dat beschermt. Want zo stelde jij, ‘vrede en 

veiligheid zijn geen automatismen meer en ons 

welzijn moeten we actiever gaan beschermen.’ 

Dat deed je met je ‘laarzen in de klei’.  

 

Je bent op velen boerderijen in ons land op de 

koffie geweest voor je campagne. Zo trapte je in 

2014 je campagne af met ‘Vrouw zoekt boer’. 

Een levensgroot bord stond met die tekst in de 

wei met jouw foto erbij. In 2019 werd je 

wederom lijsttrekker van het CDA. Je schreef 

een indringende brief aan je zoontje over het 

belang van Europese samenwerking en het 

belang van onze Europese geschiedenis. 

Afgelopen Europese verkiezingen heb jij je stokje 
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overgedragen aan jouw oud medewerker Tom 

Berendsen. Iemand waarvan je weet dat het 

delegatie leiderschap in goede handen is.  

 

Beste Esther, ik kom tot een afronding. Je bent 

een volksvertegenwoordiger pur sang. 

Campagnevoeren, debatteren het was je passie. 

Het tekent je drijfkracht en je tomeloze inzet 

voor Nederland. 

 

En dat is niet onopgemerkt gebleven. Want het 

heeft namelijk Zijne Majesteit de Koning 

behaagd om je te benoemen tot Ridder in de 

Orde van Oranje-Nassau. Mag ik je verzoeken 

naar voren te komen?  

 

 

 

 

   

 


